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Vereniging van Nederlandse Gemeenten 

 

Datum 

20 oktober 2023 

 

Onderwerp 

VNG reactie motie tweeminutendebat Gehandicaptenbeleid 

 

 

Geachte woordvoerders Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 

 

U stemt dinsdag 24 oktober over de bij het tweeminutendebat gehandicaptenbeleid 

ingediende moties. 

  

Wij willen graag reageren op motie 24170-291 van de leden Dijk en Kwint en willen u vragen er 

niet mee in te stemmen omdat het voor gemeenten onuitvoerbaar is. 

 

De motie heeft als strekking dat de staatssecretaris wordt verzocht om met 

gemeenten af te spreken dat zij uiterlijk vanaf 1 januari 2024 alleen nog maar 

beschikkingen met een tijdsindicatie afgeven. Daarnaast wordt verzocht om met 

gemeenten af te spreken dat zij met een hersteloperatie starten voor reeds 

afgegeven beschikkingen zonder tijdsindicatie, hiervoor een tijdspad opstellen 

en de Kamer halfjaarlijks informeren over de voortgang hiervan. 

 

U stemt dinsdag 24 oktober over de ingediende moties van het tweeminutendebat 

gehandicaptenbeleid. 

  

Voorbereiding al opgestart 

De VNG kan de motie op inhoud ondersteunen. De motie sluit namelijk aan bij het 

nu lopende traject waarin gemeenten en aanbieders werken aan een voor cliënten, 

gemeenten en aanbieders passend proces waarbij cliëntgerichte ondersteuning vorm 

krijgt op basis van een beschikking waarin invulling wordt gegeven aan de aard 

en vorm van de ondersteuning inclusief een daarbij passende tijdsindicatie. Het 

bijgevoegde toetsingskader is bij dit traject de leidraad.  

 

Motie is onuitvoerbaar 

Gemeenten houden zich aan wet- en regelgeving over contracten- en 

aanbestedingsrecht. 

 

In dat licht wil de VNG u erop wijzen dat het niet uitvoerbaar is voor de 

betreffende gemeenten om vanaf 1 januari 2024 een tijdsindicatie in de 

beschikkingen te zetten. Overwegingen daarbij zijn: 

 

* De contracten zijn afgesloten in de veronderstelling dat het kabinet met een 

wetsvoorstel zou komen om resultaatgericht beschikken mogelijk te maken. Pas 

zeer recent is bekend geworden dat dit wetsvoorstel niet zal worden 

ingediend. 
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* Er kan sprake zijn van lopende contracten met aanbieders die niet zonder meer 

opengebroken kunnen worden. 

* Het introduceren van tijdsindicatie kan een wezenlijke wijziging van een 

contract betekenen waarna de gemeente opnieuw moet aanbesteden. Een nieuwe 

aanbesteding kost een half tot één jaar. 

* Lopende beschikkingen waartegen geen bezwaar is ingediend, zijn 

onherroepelijk en hoeven pas na het aflopen de beschikkingstermijn te worden 

aangepast. 

 

  

Verzoek om niet in te stemmen en aanbod 

Vanwege de onuitvoerbaarheid,  verzoeken wij u daarom  niet in te stemmen met de 

motie zoals deze nu voorligt. Dat laat onverlet dat VNG gaat graag in gesprek  

gaat met uw Kamer en de staatsecretaris en afspraken maakt over een uitvoerbare 

planning voor gemeenten en zorgaanbieders dit traject. 

  

Tot slot wijzen wij ook graag op onze bijdrage van 10 oktober 

die wij u hebben gestuurd ten behoeve van het IZA debat. Gemeenten willen een 

bijdrage leveren om de zorg en ondersteuning voor de kwetsbare burgers goed, 

toegankelijk en betaalbaar te houden. Tegen de achtergrond van de blijvende 

personeelskrapte en de stijgende zorgvraag, is dat alleen mogelijk als gemeenten 

daarvoor een passend instrumentarium krijgen.  

 

Daarbij is vanuit clientperspectief van belang dat er aansluiting is bij het instrumentarium 

vanuit de Zvw en Wlz, om domeinoverstijgende arrangementen eenvoudig vorm te 

geven. De uitkomsten van het houdbaarheidsonderzoek Wmo zullen inzicht geven in 

wat gemeenten nodig hebben. 

 

We hopen dat u onze overwegingen wilt meenemen bij uw beoordeling van de motie. 

 

  

https://vng.nl/nieuws/vng-inbreng-op-kamerdebat-integraal-zorgakkoord

